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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ ETICKÉ KOMISE  
DNE 18. DUBNA 2019  

přítomni 

Prof. Ing. Radomír Adamovský, DrSc., Bc. Tereza Kadeřábková, prof. PhDr. Michal Lošťák, Ph.D., Prof. Ing. Milan 
Lstibůrek, MSc., Ph.D., Ph.D., Ing. Vlastimil Mikšík, Ph.D., PaedDr. Dušan Vavrla, Prof. Ing. Jan Vymazal, CSc. 

omluveni 

program 

1. Představení nové členky Etické komise předseda 

2. Projednání žádosti k Etické komisi předseda, členové 

3. Různé 
 

jednání dle bodů programu 

1. Představení nové členky Etické komise 

 Vzhledem k ukončení členství v Etické komisi ze straky Ing. Hynka Roubíka, Ph.D., který ukončil svá 
doktorská studia a z hlediska vnitřních pravidel fungování Etické komise již tak v ní nemohl působit 
jako zástupce studentů, byla Akademickým senátem ČZU zvolena nová členka Etické komise Bc. 
Tereza Kadeřábková. Předseda komise ji poblahopřál k této funkci a vyjádřil jí plnou podporu při 
jejích aktivitách ze strany dalších členů Etické komise 

2.  Projednání žádosti k Etické komisi  

 Členové Etické komise projednávali žádost prof. Ing. Lukáše Kalouse, Ph.D. z Fakulty agrobiologie, 
potravinových a přírodních zdrojů ohledně publikace článku „Marine hitchhikers: invertebrates 
unintentionally transported via the international pet trade“. Časopis si vyžádal potvrzení o etičnosti 
rozhovorů se zainteresovanými osobami během výzkumu. Na základě informací prof. Kalouse, na 
základě prostudování zmíněného manuskriptu a především na základě znalosti o etice ve výzkumu 
v případě rozhovorů (s oporou o pravidla provádění rozhovorů v sociálních vědách ve výzkumu  
zjišťujících od respondentů citlivé údaje vztažené k jejich aktivitám) komise vyslovila své kladné 
stanovisko s etičností představeného výzkumu (především ke způsobu sběru dat, který je 
v sociálních vědách běžný a bez něho by nemohla vzniknout řada klíčových prací v sociálních 
vědách). Text nikde neuvádí totožnost respondentů, kteří tak nejsou dohledatelní a nemohou být 
narušena jejich osobností práva. Respondenti také před výzkumem souhlasili s prováděním 
rozhovorů a s jejich využitím při výzkumné práci.       
 

3.  Různé 

 Komise konstatovala, že je vhodné, aby se podobnými žádostmi zabývala také speciální komise, 
která na ČZU rovněž existuje.  

závěr jednání   

Předseda poděkoval přítomným za účast. 

  PROF. PHDR. MICHAL LOŠŤÁK, PH.D. PŘEDSEDA 


